



RESOLUTION OF THE AFRICAN GROUP CONCERNING LIBERIA

The International Association of Judges (IAJ) held its 61st meeting at Marrakech, Morocco from 14 to 18 October 2018. The National Association of trial Judges of Liberia is a member of the IAJ; as such, it is a member of the African Regional Group (ARG) of the IAJ.

The African Regional Group was informed by the Liberian delegation that Judges and Magistrates receive about 1% of all benefits received while in active service (vehicle, monthly gasoline, monthly mobile airtime, salary and allowances and quarterly entertainment allowance), as a retirement benefit.

This retirement benefit is grossly insufficient for Judges and Magistrates to live a dignified life commensurate with their status. It is an affront to Judicial independence. If this situation is not urgently addressed, it may lead to some Judges and Magistrates to engage in corrupt practices in order to create a retirement nest egg.

The African Group of the IAJ therefore calls on the Government of Liberia to enact appropriate laws that would allow Judges and Magistrates to live a dignified life commensurate with their status as former Judges and Magistrates.



RESOLUTION DU GROUPE AFRICAIN DE L'UNION INTERNATIONALE DES MAGISTRATS SUR LA LIBERIA

Lors de la tenue 61eme réunion de l'Union Internationale des magistrats (UIM) à Marrakech (Maroc) du 14 au 18 octobre 2018, l'Association Nationale des Juges du Libéria, membre du groupe régional africain (ARG) de l'UIM, a informé le Groupe que les juges et magistrats du Liberia, qui sont admis à la retraite, reçoivent environ 1% de toutes les prestations reçues pendant leur service actif (salaire et indemnités divers).

Cette pension de retraite ; qui est nettement insuffisante pour permettre aux juges et magistrats une vie digne conformément à leur statut ; est une violation de l'indépendance de la justice. Si cette situation n'est pas traitée de façon urgente, elle peut amener certains juges et magistrats en activité à s'engager dans des pratiques contraires à l' éthique.

Le Groupe Africain de l' UIM recommande au Gouvernement libérien de promulguer des lois appropriées qui permettraient aux juges et aux magistrats de mener une vie digne, proportionnelle à en conformité avec leur ancien statut.